
                                                                                      

Side 1 af 4 

                 
                   
 

Referat af møde i Studienævn for Jura 
den 22. september 2015 

 
 
Tilstedeværende: 
Lone Hansen (Studieleder), Hans Viggo Godsk Pedersen (Formand), Charlotte Langer Søndergaard 
(næstformand), Ayo Næsborg-Andersen, Jakob Juul-Sandberg, Camilla Hørby Jensen, Maria 
Dalsgaard Clausen, Nicoline Mark Hofman, Stefan Kristensen, Toke Engberg Pedersen, Jane 
Nørgaard Iversen (faglig vejleder), Quinnie Rautalammi (faglig vejleder), Mathias Christensen 
(faglig vejleder) og Diana Bredal Midskov (sekretær). 
 
Fraværende med afbud: 
 

 
1. Godkendelse af referat af møde den 22. september 2015. 
 Referatet blev godkendt med bemærkning om, at Mona Maoued ikke havde deltaget i mødet. 
 
 
2. Meddelelser 

 Indkaldelser og referater fra diverse møder (0) 
Der var ingen bemærkninger til denne meddelelse.  
 

  Opfølgning på studiemiljøundersøgelse (1) 
Studienævnet talte om muligheder for forbedringer på baggrund af studiemiljøundersøgelsen. 
Studielederen og Charlotte (næstformanden) vil sende et svar tilbage til Fakultetet. 
 

 Sager behandlet i henhold til høringsrunde 
Der var ikke behandlet sager af dispensationsudvalget. 

 
 Sager behandlet af dispensationsudvalget 
 Der var ikke behandlet sager af dispensationsudvalget. 
 
 Sager behandlet af formanden: 
  

1. Ansøgning om ændring af gruppestørrelse Godkendt 
2. Ansøgning om ændring af gruppestørrelse Godkendt 
3. Ansøgning om ændring af gruppestørrelse Godkendt 
4. Ansøgning om fagtilmelding/afmelding Godkendt 
5. Ansøgning om endelig godkendelse af meritoverførsel Godkendt 

 
 
3. Fagbeskrivelser / fagudbud (fast punkt)  

Studienævnet godkendte en ændring under punktet skemalagt undervisning i fagbeskrivelsen 
for faget Kapitalselskaber i foråret 2016.  



                                                                                      

Side 2 af 4 

 
  
4. Høring om principper for talentudvikling af studerende på SDU 
 

Studienævnet diskuterede principperne for talentudvikling af studerende på SDU og havde en 
bemærkning til punkt 4.1 Kriterier for individuelle ekstra-curriculære talentaktiviteter, hvori 
der står, at Individuelle ekstra-curriculære talentaktiviteter kan bestå i Publicering af artikler i 
internationale tidsskrifter. Studienævnet mener, at det vil være mere hensigtsmæssigt at 
publicere i anerkendte tidsskrifter, da ikke alle internationale tidskrifter er anerkendte, og ikke 
alle typer forskning er umiddelbart egnet til at blive publiceret på internationalt plan. 
 
Studienævnet diskuterede samtidig muligheden for, at Studienævn for Jura kan udbyde et 
talentprogram. Dette vil blive taget op igen på et senere møde, efter der har været mulighed for, 
at vurdere om Studienævn for Jura udbyder fag, der kan egne sig til talentprogrammet.   
 

 
5. Drøftelse af dispensationer i forbindelse med talentudviklingsfag  

Studienævn for Jura har allerede et udbud af fag under titlen talentudviklingsprogram. Fagene 
er ikke underlagt talentbekendtgørelsen og det omtalte talentprogram (punkt 4). Studienævnet 
besluttede derfor at tage fagansvarlig for disse fag med på råd om, hvilken anden betegnelse 
disse fag fremadrettet skal have.  
 
Studienævnet diskuterede muligheden for at give dispensationer til fagene, der indgår i denne 
pulje. Muligheden for særlige dispensationer i disse fag vil afhænge af, hvordan fagene 
fremadrettet vil indgå på uddannelserne, og dette vil derfor, om nødvendigt, blive diskuteret 
igen på et senere møde.  
 

 
6. Vejledende retningslinjer for studienævnenes arbejde med dispensationer og fortolkning 

af ”usædvanlige forhold” 
 Studienævnet diskuterede indholdet af de vejledende retningslinjer, som er modtaget fra 

Fakultetet.  
 
 Studienævnet drøftede betydningen af udeblivelser ved meddelelse af dispensation til 

yderligere prøveforsøg. Forholdet drøftes med Juridisk Kontor.  
 
 Studienævnet besluttede samtidig, at der på hjemmesiden skal gøres opmærksom på, hvad en 

lægeerklæring skal indeholde, når de studerende søger om dispensation.   
 
 
7.  Dispensationer (lukket punkt) 
 

1. Ansøgning om godkendelse af alternativ studieplan Godkendt 
2. Ansøgning om dispensation fra kravet om 30 ECTS og  

godkendelse af alternativ studieplan 
Godkendt 

3. Ansøgning om dispensation fra kravet om 30 ECTS Godkendt 
4. Ansøgning om dispensation fra kravet om 30 ECTS og  

godkendelse af alternativ studieplan 
Kræver yderligere 
behandling 

5. Ansøgning om dispensation for at kandidatspecialet afslutter 
uddannelsen 

Godkendt 

6. Ansøgning om dispensation for at kandidatspecialet afslutter 
uddannelsen 

Godkendt 

7. Ansøgning om 8. eksamensforsøg Godkendt 
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8. Ansøgning om afholdelse af ekstraordinær eksamen 
 

Kræver yderligere 
behandling 

9. Ansøgning om 5. eksamensforsøg  Godkendt 
10. Ansøgning om deltagelse i omprøven Godkendt 
11. Ansøgning om 4. eksamensforsøg Godkendt 
12. Ansøgning om dispensation til at få slettet eksamensforsøg Afvist 
13. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
14. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
15. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
16. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
17. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
18. Ansøgning om afholdelse af eksamen i udlandet Godkendt 
19. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
20. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
21. Ansøgning om ændret eksamenssprog og forlænget tid Delvist imødekommet 
22. Ansøgning om afholdelse af eksamen i udlandet Godkendt 
23. Ansøgning om fagtilmelding/afmelding Godkendt 
24. Ansøgning om forhåndsgodkendelse af meritoverførsel Godkendt 
25. Ansøgning om fagtilmelding/afmelding Godkendt 
26. Ansøgning om fagtilmelding/afmelding Afvist 
27. Ansøgning om fagtilmelding/afmelding Afvist 
28. Ansøgning om fagtilmelding/afmelding Afvist 
29. Ansøgning om fagtilmelding/afmelding Afvist 
30. Ansøgning om godkendelse af meritoverførsel Godkendt 
31. Ansøgning om startmerit Afvist 
32. Ansøgning om forhåndsgodkendelse af meritoverførsel Godkendt 
33. Ansøgning om godkendelse af meritoverførsel Afvist 
34. Ansøgning om forhåndsgodkendelse af meritoverførsel Godkendt 
35. Ansøgning om godkendelse af startmerit Afvist 
36. Ansøgning om godkendelse af startmerit Afvist 
37. Ansøgning om godkendelse af startmerit Afvist 
38. Ansøgning om ændring af gruppe størrelse Afvist 
39. Ansøgning om godkendelse af startmerit Afvist 
40. Ansøgning om endelig godkendelse af meritoverførsel Godkendt 
41. Ansøgning om forhåndsgodkendelse af meritoverførsel Godkendt 
42. Ansøgning om godkendelse af meritoverførsel Kræver yderligere 

behandling 
43. Ansøgning om forhåndsgodkendelse af meritoverførsel Godkendt 
44. Ansøgning om godkendelse af meritoverførsel Kræver yderligere 

behandling 
45. Ansøgning om forlænget tid Godkendt 
46. Ansøgning om yderligere eksamensforsøg Afvist 
47. Ansøgning om forlænget tid Delvist imødekommet 

 
 
8. Censorindberetninger (lukket punkt) 
 Studienævnet tog indberetningerne til efterretning og havde ingen yderligere kommentarer. 
 
 
9. Studieordninger (fast punkt) 
 HA(jur.) 
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 Studienævnet har modtaget et spørgsmål vedrørende valgfag på HA(jur.)-uddannelsen.  
I de tidligere studieordninger indgår der valgfag på 5. og 6. semester, derfor er der fag, som kun 
udbydes i forårssemesteret og fag, der kun udbydes i efterårssemesteret. På den nye 
studieordning (2015-studieordningen) indgår der kun valgfag på 5. semester.  
Studienævnet vil kigge på om de valgfag, der tidligere er blevet udbudt i forårssemesteret 
fremadrettet vil skulle udbydes om efteråret også eller, hvordan valgfagsudbuddet fremadrettet 
skal være sat sammen.  

 
Faglig vejleder Mathias har fået nogle forespørgsler på, om den nye HA(jur.)-uddannelse giver 
adgang til Meritordning for HA(jur.) til Bacheloruddannelsen i Jura.  
Adgangskravet til Meritordningen er bestået HA(jur.)-uddannelse.  Her skelnes der ikke 
imellem, hvor den studerende har bestået sin HA(jur.)-uddannelse eller hvordan denne er 
opbygget.  
Den nye HA(jur.)-uddannelse på Syddansk Universitet vil derfor på, lige fod med den tidligere, 
give adgang til merituddannelsen i dens nuværende form. 

 
 
10. Studiefremdriftsreformen 
 Der var intet under dette punkt. 
 
 
11. Eventuelt 

Pladsproblemer: 
Nikoline fortalte, at der er problemer med pladsen i lokalerne ved undervisningen i flere fag. 
De studerende oplever bl.a., at de er alt for mange studerende i et for lille lokale, at de er nødt 
til at sidde på gulvet eller med computeren på skødet under hele undervisningen. 
Studienævnet besluttede, at denne problemstilling vil blive taget op på mødet den 17. november 
2015.  
 
Valg: 
Charlotte huskede de øvrige studenterrepræsentanter på, at de skal stille op til valget til 
studienævnet her i efteråret. Charlotte afslutter sin kandidatuddannelse ved vintereksamen 
2015/2016 og fortsætter derfor ikke i studienævnet.  

 
 

 
Mødet sluttede kl. 14.25 
 
 
        Hans Viggo Godsk Pedersen 
       Studienævnsformand   / Diana Bredal Midskov 
             Studienævnssekretær 
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